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Protokół Nr ORN.0002.6.2016 

Nadzwyczajnej Sesji Rady Miejskiej w Olecku  

odbytej w dniu 7 czerwca 2016 roku  

w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Olecku 
 

 Sesję rozpoczęto o godzinie  14.30 

              zakończono o godzinie   14.50 

 

Sesji przewodniczył                                    Przewodniczący  Rady Miejskiej  

- Karol Sobczak  

 

Protokołowała                                             Inspektor  Wydziału ORN UM  

- Karolina Kuskowska 

 

Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej. Witał radnych przybyłych  

na sesję, witał Burmistrza – Wacława Olszewskiego, Zastępcę Burmistrza – Henryka 

Trznadla oraz kierowników wydziałów Urzędu Miejskiego biorących udział w sesji. 

  

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

poinformował, że w dniu 6 czerwca 2016 r. wpłynął wniosek Burmistrza o zwołanie sesji 

nadzwyczajnej z zaproponowanym porządkiem. Zgodnie z art. 20 ust. 3 ustawy  

o samorządzie gminnym był obowiązany zwołać dzisiejszą sesję. Odczytał uzasadnienie 

wniosku – w załączeniu do protokołu. 

 

Na podstawie listy obecności stwierdził, iż na stan 20 radnych w sesji uczestniczy  

16 radnych, co stanowi wystarczające quorum do odbycia sesji i podejmowania 

prawomocnych uchwał. Trzech radnych przybyło na sesję podczas jej trwania. 

 
Lista obecności radnych – w załączeniu do protokołu. 

 

Następnie Przewodniczący przedstawił porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji.  

2. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Olecko do wspólnej realizacji 

projektów z partnerami z Litwy i Polski w ramach Programu Interreg V-A Litwa - Polska 

oraz zabezpieczenia  środków finansowych na ten cel. 

3. Interpelacje, wnioski i oświadczenia radnych. 

4. Zamknięcie obrad sesji. 

 

Uwag do porządku obrad sesji nie zgłaszano.  

 

Do punktu 2 – Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Olecko do wspólnej 

realizacji projektów z partnerami z Litwy i Polski w ramach Programu Interreg V-A 

Litwa - Polska oraz zabezpieczenia środków finansowych na ten cel. 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

oznajmił, że zwołanie posiedzenia w trybie nadzwyczajnym było konieczne ze względu na to, 

że 9 czerwca, czyli w najbliższy czwartek upływa termin naboru wniosków w ramach 

Programu Interreg V-A Litwa-Polska. Obecnie są inne wymagania i trudniejsze warunki  

do spełnienia w stosunku do poprzedniego naboru na lata 2007-2013. Trzeba zrealizować 

dany wniosek, czy to będzie zadanie inwestycyjne czy jakieś działanie miękkie.  

Po zrealizowaniu zadania można ubiegać się o refundację nakładów, które poniósł beneficjent 

w wysokości do 85% danego zadania. Wobec tego instytucja zarządzająca żąda  
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od beneficjenta, w tym przypadku od gmin, uchwał rady, stanowiących deklarację, że środki 

zostaną ujęte w budżecie. Uchwała stanowi jeden z załączników do wniosku. Na szkoleniach 

sygnalizowano, że takie uchwały są sprzeczne z art. 233 ustawy o finansach publicznych, 

który mówi, że: 

„Inicjatywa w sprawie sporządzenia projektu uchwały:  

1) budżetowej,  

2) o prowizorium budżetowym,  

3) o zmianie uchwały budżetowej  

– przysługuje wyłącznie zarządowi jednostki samorządu terytorialnego.” 

Uchwała prawdopodobnie będzie uchylona przez Regionalną Izbę Obrachunkową  

w Olsztynie. Skoro jednak jest wymóg dołączenia do wniosku uchwały, trzeba go spełnić. 

Fakt, że uchwała narusza powołany przepis zapisali na projekcie uchwały prawnicy. 

Poinformował, że w sumie składane są 3 wnioski: 

 „Nowe możliwości współpracy poprzez rozwój Ekoturystyki" - wartość projektu 

Gminy Olecko - koszty kwalifikowalne: 822914,00 EUR, kwota dofinansowania: 

699476,90 EUR, wkład własny: 123437,10 EUR; koszty niekwalifikowalne: 

147678,56 EUR zostaną całkowicie pokryte z budżetu Gminy Olecko. Gmina jest 

partnerem wiodącym. Wniosek będzie składany wspólnie z  Kozlową Rudą. Projekt 

dotyczy dużego zadania inwestycyjnego, tj. zagospodarowania plaży „Szyjka”.  

W Kozlowej Rudzie zadanie będzie obejmować zagospodarowanie terenu przy 

Centrum Informacji Turystycznej; 

 "Wspólne wychowanie fizyczne i szkolenia sportowe dla promocji socjalizacji 

młodzieży" - wartość projektu Gminy Olecko - koszty kwalifikowalne: 323980,00 

EUR, kwota dofinansowania: 275383,00 EUR, wkład własny: 48597,00 EUR; 

Wniosek również będzie składany wspólnie z Kozlową Rudą, która będzie partnerem 

wiodącym. Zaznaczył, że w przypadku ubiegania się o środki beneficjent może być 

tylko raz partnerem wiodącym. W Kozlowej Rudzie projekt dotyczy 

termomodernizacji hali sportowej wraz z wyposażeniem, a w Olecku boiska przy 

Szkole Podstawowej Nr 3; 

 „Akademia talentu i tradycji” – wartość projektu Gminy Olecko – koszty 

kwalifikowalne: 150000,00 EUR, kwota dofinansowania: 127500,00 EUR, wkład 

własny: 22500,00 EUR; Dotyczy to wniosku składanego przez 3 samorządy: Kowale 

Oleckie, Kozlowa Ruda i Olecko. Partnerem wiodącym będą Kowale Oleckie.  

W Kowalach Oleckich pieniądze będą przeznaczone na remont centrum kultury  

i doposażenie, w Olecku – remont świetlicy w Sedrankach wraz z jej 

dosprzętowieniem, a w Kozlowej Rudzie – remont domu kultury. 

Dodał, że oprócz tego będą realizowane działania miękkie. Ma nadzieję, że wnioski przejdą, 

ponieważ konkurencja jest olbrzymia i tak jak wcześniej mówił w budżetowaniu 2014-2020 

jest o 1/3 mniej środków unijnych. Jeśli wnioski przejdą, to w budżecie na przyszły rok trzeba 

będzie te pieniądze ująć. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak  

odczytał projekt uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Olecko do wspólnej realizacji 

projektów z partnerami z Litwy i Polski w ramach Programu Interreg V-A Litwa - Polska 

oraz zabezpieczenia  środków finansowych na ten cel. 

 

Zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak  

zapytał, kiedy będzie wiadomo, czy wnioski przejdą. 
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Burmistrz – Wacław Olszewski 

odpowiedział, że jest to bardzo trudne pytanie, na które nie może odpowiedzieć 

jednoznacznie. Wszystko będzie zależało od tego, ile wpłynie wniosków i jak długo potrwa 

okres uzupełniania wniosków po ich sprawdzeniu formalnym. Przypuszcza, że decyzja nie 

zapadnie wcześniej niż na przełomie sierpnia i września. 

 

Innych pytań ani uwag nie zgłaszano.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt w/w uchwały pod głosowanie. 

 

 Na ogólny stan 20 radnych, obecnych na sali 19, za podjęciem uchwały głosowało  

19 radnych. 

 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie przystąpienia Gminy Olecko do wspólnej 

realizacji projektów z partnerami z Litwy i Polski w ramach Programu Interreg V-A Litwa - 

Polska oraz zabezpieczenia  środków finansowych na ten cel. 

 

U c h w a ł a   Nr   ORN.0007.44.2016 

w załączeniu 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

Do punktu 3 - Interpelacje, wnioski i oświadczenia radnych. 
 

Radny Wojciech Rejterada 

w imieniu mieszkańców prosił o usunięcie eternitu zdjętego z garaży i zalegającego od jesieni  

na Osiedlu Lesk. 

 

Burmistrz Wacław Olszewski 

odpowiedział, że gmina organizuje likwidację azbestu w ramach dofinansowania do 85%  

z programu z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska. 15% kosztów pokrywają 

właściciele. Jeżeli eternit był usuwany w ramach programu i ten element został niedopełniony 

przez wykonawcę, zostanie to zrobione. Jeżeli jednak to nie było działanie w ramach 

programu trzeba sprawdzić, do kogo należy eternit. 

 

Radny Wojciech Rejterada 

zapytał, jakie są procedury zwalczania Barszczu Sosnowskiego. Problem zasygnalizował 

mieszkaniec Osiedla Lesk, który zauważył takie rośliny i zgłaszał ten fakt w urzędzie. 

 

Burmistrz Wacław Olszewski 

odpowiedział, że roślina jest likwidowana środkiem randap. Jeżeli problem został zgłoszony, 

to na pewno Pani Kierownik Wydziału Rolnictwa i Gospodarki Nieruchomościami zajęła się 

tym. 

 

Radny Krzysztof Fidler 

w imieniu mieszkanki Olecka prosił o sprawdzenie furtki na placu zabaw dla dzieci przy skate 

parku. W furtce jest zamontowana sprężyna, która zagraża bezpieczeństwu dzieci. 

 

Burmistrz Wacław Olszewski 

odpowiedział, że zostanie to sprawdzone. 
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Ponadto Burmistrz zwrócił się do Rady z propozycją, aby termin następnej sesji ustalić  

na 23 czerwca 2016 r. godz. 13.00. Istotne jest to, że na sesji w czerwcu planuje się 

przedłożenie dwóch projektów uchwał dotyczących objęcia granicami Specjalnej Strefy 

Ekonomicznej działek stanowiących własność firmy Silvan i jednej działki gminy.  

Po spotkaniu z Panią Wiceprezes SSE okazało się, że od 1 stycznia następnego roku mają 

nastąpić bardzo duże zmiany w stosunku do funkcjonowania stref. Szczególnie chodzi  

o tereny, których właścicielami są osoby prywatne. Ostatni termin składania wniosków 

odnośnie objęcia terenów granicami Specjalnej Strefy Ekonomicznej to początek lipca. 

 

Radni nie zgłosili uwag do propozycji Burmistrza. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej  

stwierdził, iż porządek sesji został wyczerpany. Zamknął obrady sesji Rady Miejskiej  

w Olecku.  

 

 

 

          Protokołowała                  Przewodniczący Rady Miejskiej 

 

      Karolina Kuskowska        Karol Sobczak        


